



SWAC – Climate, Territories & Security Division

CALL FOR TENDERS [2966]

SUMMARY:

The Sahel and West Africa Club (SWAC) is an independent, international platform for policy dialogue and analysis, devoted to building effective regional policies to improve living conditions in West Africa. Its Secretariat is hosted by the Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD) and thus it carries out its functions in accordance with the rules and practices of this organisation. Created in 1976, it is the only international entity entirely dedicated to regional co-operation in Africa. SWAC/OECD facilitates coordination and conducts independent analysis, which it uses to devise guidelines and policy tools for Members and stakeholders across a range of themes, notably food systems, urbanisation, human security, and the environment.

The Sahel and West Africa Club (SWAC) is launching this Call for Tenders to source one (1) or several contractor(s) to provide expertise to complement the analytical work of its Climate, Territories & Security Division.

The expertise will focus on helping the SWAC build tools to understand the complexifying interactions between key dimensions of human security, the environment, and the processes of territorial transformations in Africa, and notably in West Africa.

Both individuals and companies are encouraged to participate.

The deadline for submission of offers is **Monday May 27th, 2024, 12:00pm** (Paris time).

The OECD will use its procurement platform "Prospeum" (<https://dashboard.prospeum.com/#/login/onboarding/oecd>) to conduct this procurement exercise. Interested candidates should register with the e-Sourcing portal in order to access the associated documents and further information.





CSAO – Division Climat, Territoires & Sécurité

APPEL D'OFFRES [2966]

RESUME:

Le Club du Sahel et de l'Afrique de l'Ouest (CSAO) est une plateforme internationale indépendante de dialogue et d'analyse politique, consacrée à l'élaboration de politiques régionales efficaces visant à améliorer les conditions de vie en Afrique de l'Ouest. Son secrétariat est hébergé par l'Organisation de coopération et de développement économiques (OCDE) et il exerce donc ses fonctions conformément aux règles et pratiques de cette organisation. Créée en 1976, elle est la seule entité internationale entièrement dédiée à la coopération régionale en Afrique. Le CSAO/OCDE facilite la coordination et mène des analyses indépendantes qu'il utilise pour élaborer des lignes directrices et des outils politiques à l'intention des membres et des parties prenantes sur une série de thèmes, notamment les systèmes alimentaires, l'urbanisation, la sécurité humaine et l'environnement.

Le Club du Sahel et de l'Afrique de l'Ouest (CSAO) lance cet appel d'offres pour trouver un (1) ou plusieurs prestataire(s) pour fournir une expertise en complément du travail analytique de sa Division Climat, Territoires & Sécurité.

Cette expertise aura pour but d'aider le CSAO à construire des outils pour comprendre les interactions complexes entre les dimensions clés de la sécurité humaine, l'environnement et les processus de transformations territoriales en Afrique, et notamment en Afrique de l'Ouest.

Les prestataires individuels comme les sociétés peuvent participer à cet appel d'offres.

La date limite de remise des offres est fixée à **Lundi 27 mai 2024, 12 :00 (heure de Paris)**.

L'Organisation utilisera sa plateforme électronique ([Prospeum https://dashboard.prospeum.com/#/login/onboarding/oecd](https://dashboard.prospeum.com/#/login/onboarding/oecd)) afin de conduire cet appel d'offres. Les soumissionnaires intéressés devront s'inscrire sur le portail en ligne afin de pouvoir accéder aux documents nécessaires et aux annexes.

